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سرویس سیاسی-   مجلس یازدهم در 
همین مدت کوتاهی که از آغاز آن گذشته به 
قدری حاشیه داشته که اساسا اصل درباره آن 
فراموش شده اســت. رفتار خارج از عرف 
نمایندگان مجلــس یازدهم با محمدجواد 
ظریف که به عنوان وزیر امور خارجه برای 
پاسخگویی در بهارســتان حاضر شده بود 
بار دیگر حرف و حدیث ها راجع به مشــی 
نماینــدگان مجلس  یازدهم را در میان افکار 
عمومــی پررنگ کرد. به طوری که عملکرد 
مجلس یازدهم در شــرایط حساس و پر از 

مانع کنونی، نگرانی هــای زیادی به وجود 
آورده اســت.منصور حقیقت پور، نماینده 
ادوار مجلس، در این  باره اظهار داشت: رفتار 
غلط نمایندگان مجلس یازدهم در قبال کسی 
که متولی اصلی سیاست  خارجی نظام است، 
باعث شد نگرانی ها نسبت به آنچه قرار است 
در مجلس یازدهم اتفاق بیفتد بیشتر و بیشتر 
شــود. در واقع بابت اینکه رویه تندروی در 
مجلس در حال جا افتادن است، ناراحتی و 
نگرانی زیادی به وجود آمده اســت. چنین 
تحرکاتی در شــرایطی صورت می گیرد که 

همه مشکلات کشور و نظام ما در طول تاریخ 
با اخلاق مداری قابل حل و پیگیری بوده اند.

فعال سیاسی اصولگرا در ادامه گفت: 
اما متاســفانه امروز اخلاق به راحتی نادیده 
گرفته می شود و نمایندگان مجلس به قدری 
افراط و تفریط می کنند که باعث خوشحالی 
دشمنان جمهوری اسلامی شده اند. در جایی 
خواندم، آمریکایی ها برخورد مجلسی ها با 
دکتر ظریف را به دودستگی ای ربط داده اند 
که به زعم آنها نتیجه تحریم هایی اســت که 
خودشــان علیه جمهوری اسلامی اعمال 
کرده اند.او تصریح کرد: این در حالی اســت 
که مشــکلات به دســت خود ما ایرانی ها 
حل شدنی هستند. البته لازمه اش این است که 
به اخلاق و ادب تکیه کنیم. همان اخلاقی که 
به واسطه آن علی ابن ابیطالب)ع( به فرزندانش 
توصیه کرد، برای قصاص به ابن ملجم مرادی 
بیش از یک ضربه وارد نکنند. بی اخلاقی در 
شرایطی نهادینه می شود که بزرگان انقلاب 
اســلامی همه حرکات شــان بر پایه ادب و 
اخــلاق بود و به هیچ وجه بی اخلاقی از آنها 
مشاهده نشد. پس می توان گفت، مجلس باید 
به اخلاق مداری برگردد تا بتوانیم با همکاری 

و همراهی با یکدیگر موانع موجود را یکی 
پس از دیگری از سر راه برداریم.

حقیقت پــور ادامه داد: البته باید این را 
هم در نظر داشت که این نماینده ها چطور و 
با چه کارهایی توانسته اند مجلسی شوند؛ به 
عنوان مثال من تا ساعت ۲ و نیم نصفه شب 
رأی آورده بــودم، اما بعد از آن رأی عوض 
شد و اسم کسی دیگری به عنوان فرد برنده 
خوانده شد.او توضیح داد:  وقتی نماینده های 
فعلی وارد مجلس شدند دلار حدود ۱۵ هزار 
تومان بود که در این چند هفته ۲۲ هزار تومان 
شــده است. در واقع نمایندگان باید از بروز 
چنین اتفاق هایی جلوگیــری کنند تا مردم 
بیشــتر از این دچار مشکل نشوند.منصور 
حقیقت پور در پایان صحبت هایش گفت: 
در حال حاضر جامعه به شــدت نگران این 
است که مبادا تندروها در انتخابات ۱۴۰۰ هم 
با روش های خاص خود موفق شوند. به نظر 
من همه دست به دست هم دهند تا تندروها 
در انتخابات ســال بعد نتوانند به مانند دوم 
اسفند در انتخاباتی با مشارکت ۱۵ درصدی 

رأی بیاورند.

سرویس سیاسی- سخنگوی وزارت 
امور خارجه چین در نشســتی مطبوعاتی از 
رویکرد اخیر آمریکا برای اعمال فشــار در 
راستای تمدید تحریم تسلیحاتی ایران انتقاد 
کــرد.  هوآ چونیینگ، ســخنگوی وزارت 
خارجه این کشــور در کنفرانس مطبوعاتی 
خود در پاســخ به این ســوال که چه نظری 
دربــاره این دارد که اخیرا مایک پمپئو وزیر 
امور خارجه آمریکا در یک کنفرانس خبری 
مدعی شــده اســت با اتمام مهلت تحریم 

تســلیحاتی ایران، چین خواهد توانســت 
به ایران ســلاح بفروشــد ، توضیح داد: ما 
گزارش هــای اخیر را مورد توجه قرار داده 
ایم. اظهارات پمپئو کاملا غیرمنطقی و ظاهرا 
بهانه ای برای اعمال فشار بر شورای امنیت 
در راســتای تمدید تحریم تسلیحاتی علیه 

ایران است. 
چونیینگ با گفتــن این که آمریکای 
"غیرقابــل اعتماد" پــس از نقض قطعنامه 
۲۲۳۱ شورای امنیت و اتفاق نظر بین المللی و 

همچنین خروج یک جانبه از برجام از اجرای 
تعهداتش رویگردان شده است، مطرح کرد: 
مــا امیدواریم آمریکا به جای پیش رفتن در 
مسیر اشتباه، به مسیر درست حفظ حرمت 
شورای امنیت ســازمان ملل بازگشته و بر 

توافق هسته ای ایران پایبند باشد.
او در ادامــه گفــت: چیــن همواره 
رویکردی آشکار و مسئولانه درباره صادرات 
تســلیحات داشته و سه اصل را در این زمینه 
رعایت کرده است: صادرات تسلیحات باید 
به اقدامات قانونی دفاعی کشــور دریافت 
کننده کمک کند، نبایــد در صلح، امنیت و 
ثبات منطقه و جهان کارشــکنی کند، نباید 
برای مداخله در امور داخلی کشور دریافت 
کننده به کار گرفته شود. چین بدون تخطی 
از تعهدات بین المللی از جمله قطعنامه های 
شــورای امنیت سازمان ملل، می تواند با هر 
کشــوری که بخواهد همــکاری عادی در 
زمینه تجارت تسلیحاتی انجام دهد و چنین 

همکاری ای جای سرزنش ندارد. 
ســخنگوی وزارت خارجه چین در 
آخر افزود: آمریکا هیچ حقی ندارد چین را در 

این باره سرزنش کند. آمریکا زمانی که چین 
تازه وارد معاهده تجارت تسلیحاتی شده بود، 
آن را ترک کرد. رویکرد این دو کشور در برابر 
قوانین بین المللی آن قدر در تضاد است که 

بی نیاز از توصیف است.
بر اســاس ایــن گــزارش، اظهارت 
سخنگوی وزارت امور خارجه چین در پی 
این مطرح می شود که دولت آمریکا اخیرا با 
نزدیک شدن پایان تاریخ تحریم تسلیحاتی 
ایران در ماه اکتبر، با ارائه پیش نویس قطعنامه 
ای برای تمدید این تحریم به شورای امنیت 
ســازمان ملل در تلاش بوده است حمایت 
کشورهای عضو شــورا را برای تمدید این 

تحریم جلب کند.
دولت آمریکا علیرغم این که در سال 
۲۰۱۸ از توافق هسته ای خارج شده، تهدید 
کرده اســت که اگر ایــن قطعنامه تصویب 
نشــود، با به کارگیری ابزارهای بازگردانی 
تحریــم ها در توافق هســته ای و قطعنامه 
مرتبط با آن در شــورای امنیت، تمام تحریم 
های سازمان ملل علیه ایران را دوباره اعمال 

خواهد کرد.

اساس ارتباط ایران و چین منطبق با 
دستورات قرآن است

تظاهرات علیه ریاست مادام العمر
 پوتین در روسیه 

جعفرزاده ایمن آبادی فعال سیاسی حامی دولت : 

با مجلس عجولی طرفیم

احمد توکلی:

 باید مردم قانع شوند

سرویس سیاسی- نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شیراز با یادآوری اینکه 
اساس روابط خارجه مسلمانان را خداوند در قرآن کریم مشخص کرده است، تاکید کرد 
که در بحث روابط ایران و چین موضوع خط سیاســی مطرح نیســت بلکه پایه اقدامات 

مبتنی بر دستورات خداوند در سوره مبارکه ممتحنه است.
آیت الله لطف الله دژکام در خطبه های نماز جمعه ۲۷ تیرماه شــیراز، با اشــاره به آیه 
هشتم از سوره مبارکه ممتحنه، خاطرنشان کرد که خداوند در این آیه کریمه در خصوص 

شیوه رفتار و رابطه با غیرمسلمان، مسیر را مشخص کرده است.
او ادامه داد: براســاس این آیه شــریفه، کافرها ۲ دسته هستند، یک عده با مسلمانان 
ســرجنگ دارند و یک عده به جنگ مســلمانان نیامده و مســلمانان را نکشــته اند و از 

خانه هایشان بیرون نکرده اند.
نماینــده ولی فقیه در فارس اضافه کرد کــه خداوند تاکید فرموده که با کافرانی که 
به جنگ شــما مســلمانان آمده اند، دوست نشوید اما با آنانکه با شما نجنگیده اند می توان 

رابطه ای عادلانه داشت.
امام جمعه شــیراز با بیان اینکه برخی گمان می کنند که رابطه ایران با چین براساس 
مسائل جناحی و سیاسی است، گفت: اگر از باب آزمایش و تجربه هم بود، شش هفت سال 
رابطه با آمریکا را تجربه کردیم؛ مگر ما از برجام خارج شدیم، یا ما آمریکا را تحریم کردیم.

آیت الله دژکام با بیان اینکه برخی دلشان برای رابطه با آمریکا می طپد خاطرنشان کرد: 
آنچه در موضوع روابط ایران با چین مد نظر بوده، براساس دستور قرآن است و ارتباطی 

با خط و مشی سیاسی و سلیقه افراد ندارد.
امام جمعه شــیراز همچنین با اشــاره به مناســبت های مختلف هفتــه آتی، لزوم 
برنامه ریزی برای عرض ادب به ساحت حضرت امام محمد جواد)ع( در سالروز شهادت 
ایشــان را متذکر شــد و گفت: با وجود محدودیت های کرونا، باید بتوانیم حداقل عرض 

ادب را داشته باشیم.
نماینده ولی فقیه در فارس همچنین به در پیش بودن ایام محرم نیز اشــاره و تاکید 
کرد که با هماهنگی ســتاد مدیریت کرونا باید برنامه ریزی مناسبی را برای ایام سوگواری 

شهادت حضرت اباعبدالله الحسین)ع( انجام داد.
وی در ادامه با ابراز تاســف نسبت به اینکه امسال حجاج محروم از رفتن به زیارت 
خانه خدا در ایام ذی الحجه هســتند، نســبت به انجام اعمال مرتبط با این ایام، توصیه و 
تاکید کرد. امام جمعه شــیراز با یادآوری اینکه در آســتانه روز شــهادت سرلشکر خلبان 
شهید عباس دوران هستیم، اشاره ای به رشادت آن شهید در برهم زدن برنامه  صدام برای 
برگزاری کنفرانس ســران کشورهای غیرمتعهد در بغداد داشت و تاکید کرد که امروز هم 
در ایران شــمار زیادی عباس دوران وجود دارد که برای دفاع از نظام اســلامی و ایران 

عزیز آماده هستند.
آیت الله دژکام در خطبه اول نماز جمعه شیراز با بیان اینکه اگر کسی به دنبال کسب 
ایمان اســت باید کارهایش را در راه خداوند خالص کند؛ تاکید کرد که حتی اگر یک نفر 
طلبه علوم دینی بشــود اما دلش با خدا نباشــد، ایمان نخواهد داشــت حتی اگر به سطح 

بالای دانش دینی دست  یابد؛ دانش دینی وقتی تاثیرگذار خواهد بود که خالص باشد.
امام جمعه شــیراز با بیان اینکه اگر کســی ریش بگذارد چون شرایط جامعه ایجاب 
می کند، نشــانه نفاق است، گفت: مردم سه دسته هســتند، کافر مطلق، مومن و نعوذ بالله 
منافق، منافق کسی هست که ظاهرش مطابق دین است اما دلش با دین و خداوند نیست.

نماینده ولی فقیه در استان فارس با بیان اینکه امکان دارد فردی عالم باشد اما مومن 
نباشد، گفت: اگر حداقل اخلاص وجود نداشته باشد، علم هم تاثیرگذار نخواهد بود.

امام جمعه شیراز با اشاره به حدیثی از حضرت امام صادق)ع( گفت: اینکه یک انسان 
کاری که با نیت خالص آغاز کرده، دنبال کند و ادامه دهد بسیار مشکل تر از شروع یک کار 
است زیرا شیطان مدام در راه انسان قرار می گیرد. یکی می شود شهید آیت الله دستغیب بعد 

یک طلبه دیگری امکان دارد کار آن شهید را هم خراب کند.
آیت الله دژکام با تصریح اینکه وقوع فســادهایی که دل همه را چرکین کرده به دلیل 
خالص نبودن نیت انســان ها اســت،  به آیه ی شــریف قرآن در خصوص منافقان اشاره و 
اضافه کرد: منافق اول ایمان می آورد و می گوید انقلابی هستم، اما بعد از ادامه مسیر دست 
بر می دارد. وقتی انسان بر می گردد، خداوند قلبش را مهر می زند که ایمان وارد آن نشود.

سرویس سیاســی- صدها نفر از مردم روسیه به تغییرات جدید قانون اساسی 
این کشــور که موجب باقی ماندن "ولادیمیر پوتین" رئیس اتحادیه فدراســیون روسیه 
به مدت ۱6 سال دیگر در قدرت می شود، اعتراض کردند. به گفته شاهدان و گروه های 

ناظر، ده ها نفر در تظاهرات مسکو بازداشت شدند.
حدود ۵۰۰ معترض ماسک پوش در مسکو تجمع کردند و شعار "استعفای پوتین" 
را سر دادند. آنها که روی ماسک های خود کلمه "نه" را نوشته بودند با دست نوشته هایی 

به تغییرات جدید قانون اساسی روسیه اعتراض کردند.
پلیس در ابتدا معترضان را محاصره کرد و حوالی غروب آفتاب، دســتگیری برخی 
معترضان آغاز شــد. دســتگیری ها درست پس از شروع راهپیمایی در یکی از بلوارهای 
اصلی شــهر رقم خورد و نیروهای ضد شــورش با زور معترضان را بازداشــت و آنها را 

سوار خودروهای ون  کردند.
براســاس گزارش گروه ناظر حقوق بشر "اووید- اینفو" )OVD-info( در این 
تظاهرات بیش از صد نفر بازداشــت شدند. پلیس و مقامات دولتی تا کنون اظهار نظری 

در مورد تعداد بازداشت ها نکرده اند.
براســاس رای گیری جدیدی که در اوایل ماه جاری میلادی در روســیه صورت 
گرفت، بخشــی از قانون اساسی روســیه تغییر کرد. این رای گیری که به دلیل اوج گیری 
دوباره کرونا به مدت یک هفته انجام شد به پوتین اجازه می دهد تا سال ۲۰۳6 به عنوان 
رئیــس در دفتــر کاخ کرملین باقی بماند. کرملین نتیجه ایــن رای گیری را یک پیروزی 

توصیف کرده است.
گروه هــای مخالف، این رای گیری را محکوم کردند و گفته اند که پوتین قصد دارد 

"رئیس جمهور مادام العمر" باشد، ادعایی که پوتین انکار می کند.
فعالان و گروه های مخالف پوتین در این باره می گویند که رای گیری در باره قانون 
اساســی روسیه نامشروع است و وقت آن رسیده که  پوتین کناره گیری کند. پوتین بیش 

از دو دهه رئیس جمهور یا نخست وزیر روسیه بوده است.
یک مرد معترض ۴۰ ساله با پیراهن مشکی در حالیکه شعار "پوتین دزد" است را 
ســر می داد، در این باره گفت: من به اینجا آمده ام تا دادخواســتی را علیه تغییرات قانون 

اساسی امضا کنم زیرا من یک ناسیونالیست )میهن پرست( هستم.
"واسیلیا"ی چهارده ساله نیز در این باره گفت دادخواست را علیه پوتین امضا کرده 

است زیرا او پوتین را مقصر فقر در کشورش می داند.
گروهی از معترضان نیز در ســن پترزبورگ تجمع کرده و به تغییرات قانون اساسی 

اعتراض کردند. 

سرویس سیاسی-  فعال سیاسی نزدیک به دولت گفت: قالیباف در نطق ها و صحبت 
هایش در صحن حرف هایی می زند که خارج از حدود اختیارات رئیس مجلس اســت. 
رئیس مجلس نمی تواند به حاکمیت و سایر قوا حکم حکومتی دهد.مجلس یازدهم تشکیل 
نشده طرح سئوال از رئیس جمهور، طرح عدم کفایت رئیس جمهور و بسته اقتصادی بلند 
مدت را در دستور کار خود قرار داد. غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی درباره بسته اقتصادی 

مجلس یازدهم گفت: با مجلس عجولی طرفیم. 
نمایندگان اقداماتی می کند که سوژه رسانه ها می شود. اصلا جایگاه مجلس آن نیست 
که دولت را مکلف به انجام کاری کند. اصل ۷۵ قانون اساسی چنین اجازه ای را به مجلس 
نمی دهد. می گویند »بسته اقتصادی برای دولت بار مالی ندارد«، مگر چنین چیزی امکان دارد. 
وی با اشاره به قانون برنامه توسعه، بودجه سنواتی و سیاست های کلی نظام افزود: طول هر 
دوره مجلس ۴ سال است اما آقای قالیباف می خواهد برنامه اقتصادی 6 ساله تدوین کند. 
آقای قالیباف بداند که چهار سال فرصت حضور در مجلس را دارد بنابراین برنامه هایش را 
هم باید چهار ساله بنویسد، بعد نگوید »نگذاشتند کار کنم«. نماینده ادوار مجلس یادآور شد: 
در تمام دنیا پارلمانی موفق است که لایحه بیشتری تصویب کرده باشد. پارلمانی که زیاد طرح 
تصویب کند، نمره منفی می گیرد اما آقای قالیباف دارد مجلس را به سمت طرح محوری 
می برد به جای لایحه محوری که کاملا سیاست اشتباهی است. مجلس طرح محور، مجلس 
مداخله گر است، مجلسی است که سیاست را به هم می زند. اگر این دوستان سیستم ارزیابی 
اتحادیه بین المجالس جهانی را نگاه کنند، متوجه این مسئله می شوند. پارلمان محل صدور 

مجوز، کنترل کننده و ناظر است والسلام.
 وی درباره اختلافات داخلی مجلس یازدهم ادامه داد: دوســتان حرفه ای همچون 
آقایان زاکانی، حاجی بابایی و پژمانفر از ضعف آقای قالیباف دارند نهایت استفاده را می برند. 
آقای قالیباف برای تداوم ریاستش در سال دوم مجلس می خواهد محبوب القلوب باشد، 
این هزینه های زیادی را به او تحمیل می کند. دوستان این قضیه را متوجه شدند و به آقای 
قالیباف حمله می کنند، آقای قالیباف هم برای اینکه صدای مخالفی در نیاید امتیاز می دهد.

 فعال سیاسی حامی دولت تأکید کرد: آقای قالیباف باید قاطعیت بیشتری برای اداره 
مجلس از خود نشــان دهد. تندروترین افراد در مجلس نهم حضور داشــتند، همین آقایان 
زاکانــی، پژمانفر و حاجی دلیگانی آن زمان هم در مجلس حضور داشــتند چه طور آقای 
لاریجانی توانست اینها را کنترل کند. وی با اشاره به ضعف های هیأت رئیسه مجلس یازدهم 
افــزود: آقــای قالیباف در نطق ها و صحبت هایش در صحن حرف هایی می زند که خارج 
از حدود اختیارات رئیس مجلس اســت. رئیس مجلس نمی تواند به حاکمیت و سایر قوا 
حکم حکومتی دهد. صدور حکم حکومتی فقط در حوزه اختیارات رهبری است.  رئیس 
فراکســیون مســتقلان مجلس دهم اظهار کرد: البته آقای قالیباف جای خود، تسلط هیأت 
رئیســه به آیین نامه داخلی، قانون اساسی، سند چشم انداز، قانون برنامه توسعه و سیاست 
های ابلاغی مقام معظم رهبری خیلی ضعیف است. آنها با عجله کاری خطاهایی می کنند که 
جای تعجب دارد و نهایتا هم به تیر برق خواهند زد.  وی درباره علی لاریجانی گفت: آقای 
لاریجانی مشغول استراحت و مطالعه است و کار خاصی انجام نمی دهد. جعفرزاده درباره 
برنامه احتمالی علی لاریجانی برای انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ اظهار کرد: بعید می 
دانم آقای لاریجانی تصمیم جدی در این باره گرفته باشد، اگر تصمیمی داشت ما مطلع می 

شدیم. اینکه ما بی اطلاعیم یعنی تصمیمش جدی نیست.

ســرویس سیاسی- من فکر می کنم 
باید با صراحت دلایــل خود را مطرح و از 
تأخیر در اطلاع رسانی عذرخواهی کنند. زیرا 
اگر صادقانــه دلیل بیاورند، قاطبه مردم این 
دلایل را می پذیرند. اعلام خبر حکم اعدام 
برای ســه متهم جوان مرتبط با حوادث آبان 
ماه واکنش های مختلفی را در پی داشته است. 
اگر چه سخنگوی دستگاه قضایی خبر داده 
که راه برای اعمال ماده ۴۷۷ یعنی درخواست 
اعاده دادرســی باز است. در این باره احمد 
توکلی، عضو مجمع تشــخیص مصلحت 

نظام گفتگویی انجام داده است:
بحث اعدام ســه جــوان متهم 

مرتبط با حوادث آبان ماه در این روزها بحث برانگیز شــده است. هرچند به 
گفته ســخنگوی قوه قضائیه، هنوز راه اعاده دادرسی در این حکم باز است، 

دیدگاه شما چیست؟
اگر کسی مرتکب جرمی می شود، باید به این جرم رسیدگی شده و متناسب با جرم 
مجازات شود. این مجازات، اسباب حیات جامعه است، البته اگر سیر مراحل قضایی درست 
طی شود. اشکالی که اینجا به وجود آمد، عدم شفافیت است. یعنی از روز اولی که این افراد 
بازداشــت شدند، باید مشخص می شد چرا بازداشت شدند و اتهام شان چیست، اگر اتهام 
ناموسی یا امنیتی بود، حق بود که طبق قانون دادگاه علنی نشود اما وقتی دادگاه ناموسی یا 
امنیتی نیست، باید علنی می شد. ضمن اینکه باید همان موقع اعلام می کردند، نه اینکه منتظر 
بمانند تا زمانی که حکم اعدام شــان صادر شــود، اعلام کنند و تازه در این هنگام به مردم 
اطلاع رســانی شود. در این صورت طبیعی است که عده ای شروع می کنند به سوء استفاده 
کردن. وقتی مســئولان در طول این چند ســال مردم را نسبت به خود بی اعتماد کردند، در 
شرایطی که اعتماد کافی وجود نداشته باشد، هر بذر شایعه ای که پاشیده می شود، می تواند 
محصول دیگری بدهد. بنابراین آنچه ما باید واقعاً به فکر آن باشیم، مسأله اعتماد میان مردم 
و مســئولان است. زیرا امروز مسئولان اطلاعات می دهند و اعلام می کنند  فضاسازی هایی 
که در این باره می شــود، درست نیســت اما این اظهارات مسئولان از سوی برخی از مردم 

پذیرفته نمی شود.
در همین چند روز مقایسه ای بین حکم متهم پرونده مؤسسه ثامن الحجج 
با این پرونده شد که البته خود شما هم درباره آن پرونده مطالبی را روشنگری 
کرده و خواستار برخورد شدید شده بودید. این مقایسه ها به نظرتان مبنای 

حقوقی دارد یا اساساً پرونده ها متفاوت است؟
یک فرد شــرور یقه آبی در شــرارت خود می تواند چند نفر را زخمی کرده یا به آنها 
خسارت وارد کند اما مجرمان یقه سفید با خرید و فروش های خود در بازارهای مختلف، 
افراد زیادی را بیچاره می کنند که البته در جرم این یقه سفیدان همه اعم از بانک مرکزی شریک 
هستند. طبیعی است آن کسی که شرایط را مهیا می کند مقصرتر است. یعنی اگر بنا بود بانک 
مرکزی به وظیفه کنترل مؤسسات مالی عمل کند، بموقع کار درست انجام داده می شد، اصلًا 
مؤسســاتی پا نمی گرفت که به مردم ضرر بزند. مردم به این مبارزه با فســاد به اندازه کافی 
خوشبین نیستند. البته با موضعی که چندین بار و اخیراً جناب آقای رئیسی گرفت مبنی بر 
اینکه به مسئولانی که به قانون عمل نکنند و این عمل نکردن، موجب شود فساد درست شود، 
رسیدگی شدیدی خواهد کرد و این جای امیدواری است. در نتیجه ضربه امثال میرعلی به 
مردم، اسلام، به نظام جمهوری اسلامی و به کشور ایران بدتر از این جوانانی است که در عمر 
۳۰-۲۰ ساله شان ۳ یا ۴ سال شرارت کردند. که البته من نمی دانم شرارت کردند یا نکردند.

با توجه به فرمایش شما، شرایط به گونه ای پیش رفته که افکار عمومی 
نسبت به حکم این سه نفر سؤالات و انتظاراتی دارند. امروز توصیه شما به 

دستگاه قضا در این باره چیست؟
مــن فکــر می کنم باید با صراحت دلایل خود را مطرح و از تأخیر در اطلاع رســانی 
عذرخواهــی کنند. زیرا اگر صادقانه دلیل بیاورند، قاطبه مردم این دلایل را می پذیرند.زیرا 
مردم فقط با زبان شان حرف نمی زنند، بلکه با دل هایشان هم حرف می زنند. صادقانه توضیح 
بدهند یا اگر اشتباه کردند، اشتباه خود را بپذیرند. آقای رئیسی مرد شریفی است و دارد کارهای 
بزرگی انجام می دهد و او برازنده است که چنین بکند.خلاصه اینکه انتظار از قوه قضائیه این 
است که قوانین را به درستی اجرا کنند، در این صورت، اگر باید آزاد شوند، آزاد کنند و اگر 
باید اعدام شوند، مردم را قانع کنند با اطلاع رسانی و شفاف سازی. هموطنان ما نباید راضی 
شوند که کار غیرقانونی انجام شود، بلکه باید دنبال روشن شدن این مسأله باشند که این سه 
نفر چه جرمی مرتکب شده اند و متناسب با آن جرم مجازات شوند. اگر حقیقت این باشد 
که این سه نفر سابقه اقدامات مسلحانه و تجاوز به عنف داشته باشند، یعنی فرض کنیم آنان 
واقعاً مرتکب اقدامات مسلحانه و تجاوز به عنف شده باشند، دل تان برای قربانیان این عمل 
نمی ســوزد؟ پدر و مادر این قربانیان آدم نیستند؟ پس همه به عدالت تن بدهیم. نباید اسیر 
جوسازی های عمدتاً با منشأ خارجی بشویم. البته که قاطبه مردم تقصیر ندارند و حق دارند 
نسبت به موضوعی که به جان انسان ها مرتبط می شود، واکنش نشان دهند. اما اگر این سه 

متهم جرم شان در حد جنایت نبوده، انتظار داریم که رأفت اسلامی شامل حال آنها بشود.
بنابراین معتقدید پرونده مطابق قانون دنبال شود و به گونه ای توضیح 

داده شود تا مردم قانع شوند؟
اگر صادقانه گفته شود، مردم قانع می شوند. مضاف بر اینکه راه برای اعاده دادرسی یا 
اعمال ماده ۴۷۷ باز است. وکلای این متهمان می توانند همانند هر فرد دیگری از این قانون 
استفاده کنند تا پرونده یک بار دیگر بررسی شود. با شناختی که از آقای رئیسی دارم، ایشان 

با این درخواست موافقت می کند.

حقیقت پور فعال سیاسی اصولگرا: امام جمعه شیراز:

همه دست به دست هم دهند تا تندروها در 
سال ۱۴۰۰ رأی نیاورند

سخنگوی وزارت خارجه چین مطرح کرد؛

بهانه جویی پمپئو برای اعمال فشار بر ایران

منصور حقیقت پور گفت: در حال حاضر جامعه به شــدت نگران این اســت که مبادا تندروها در انتخابات ۱۴۰۰ هم با روش های خاص خود موفق 
شوند. به نظر من همه دست به دست هم دهند تا تندروها در انتخابات سال بعد نتوانند به مانند دوم اسفند در انتخاباتی با مشارکت ۱۵ درصدی رأی بیاورند.


